
Referat  – Fællesbestyrelsesmøde 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afdeling Svanninge - Tirsdag d. 14.06.2022 kl. 17.00 – 19.00 

Deltagere: Alle 

Afbud: Dorthe Duvander, Martin Jonø, Line Stage 

Pkt. Ini Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse 

af referat 

fra sidste møde 

Referat fra møde d. 

23.05.2022  

 

B 17.00 -

17.10 

Godkendt.  

2. LED

. 

Kort 

orientering – 

skole/dagtilbud 

(Svanninge / 

Horne) 

Vikardækning i 

børnehuse, skole og 

SFO. 

Ukrainske børn. 

Samarbejde med Dansk 

Skoleidræt 

 

O/D 17.10 - 

17.25 

VM: Vi har en enkelt gang måtte sende en klasse hjem fra sidste time, da 

vi ikke har kunnet få vikardækning.  

Modtageklassse: I M1har vi 15 børn, og i M2 har vi 6 børn i Horne.  

Dansk Skoleidræt skulle være startet sidste skoleår. Vi sætter det i gang i 

det kommende skoleår.  Kommunen støtter dette samarbejde. Hos os 

gælder det også vore børnehuse. Der skal laves en handleplan på, 

hvordan vi får bevægelsen ind i hverdagen.  

Hvad vælger vi til og fra?  

DGI certificering koster 3-4000 årligt  

Vi venter med at tage stilling til endnu en certificering, til vi er færdige 

med forløbet med Dansk Skoleidræt.  

Samarbejdet med Dansk skoleidræt er en skal-opgave, så derfor sætter vi 

DGI i bero.  

 

Svanninge og Horne ældstegrupper har været til ”Klassisk med spjæt” i 

Odense Koncerthus i dag.  

Der afholdes ligeledes OL i Horne for Horne og Svanninge børnehave i 

denne uge. Dejligt med samarbejdsflader.  

Kartoffelfælder i SV BH insektindsamling. 

Vuggestuen er uden vand torsdag og fredag, hvorfor de går i børnehaven.  

Horne børnehus modtager 7 ukrainske børn og et vuggestuebarn til 

august. Vi laver opstartsmøder her i slutningen af juni.  

 



SFO har turdag hver tirsdag – Turen gik til Pips Torn. Der blev afholdt 

forældrekaffe på SFO i går.  

 

SFO og BH i Horne – Vibeke har udfærdiget et brev til forældrene, som 

opfordrer til kortere dag, hvis det er muligt – pga renovering de næste 14 

dage 

 

DB opfordrer til at man prøver at lave legeaftaler i sommerferien og ikke 

nødvendigvis bruger ekstra ferieuger i pasning. Bestyrelsen nikker ok til, 

at der tages fat i de tilmeldte og hører om behovet stadig er gældende, 

eller om der er sket ændringer. .  

DZ – fokus på at styrke relationer i 6. kl mellem SV og HO.  

3. LED

. 

Økonomi Status pt. – Vibeke 

orienterer 

 

O/D 17.25 -

17.35 

VM orienterede. 

Vi er ved at få rettet op på økonomien, så det kommer til at se fornuftigt 

ud i løbet af de næste par år.  

Alligevel forventes det, at vi skal udarbejde en handleplan i samarbejde 

med vores økonomi-konsulent.   

4. Alle  Året der gik og 

året der 

kommer 

 

Evaluering af årshjul 

Afslutning af skoleåret 

Første skoledag 

2022/2023 

Afdeling Horne runder 

130 år til august. 

D 17.35 – 

18.00 

Det nye årshjul, tages op på FBmøde til august, hvor de nye datoer 

kommer.  

Dialogmøder med det politiske udvalg. 27 september ang. dagtilbud.  

31.oktober dialogmøde ang. skolen med opvækst og 

læringsudvalgsudvalget.  

Der skal oprettes en mappe på drev, med årshjul, dagsorden, og referater 

til Fællesbestyrelsen, hvis det er muligt.  

Sidste skoledag er 24.juni 2022: 

Svanninge 6.kl overnatter fra tor-fre.  

Svanninge: De andre klasser har også morgenmad, som forældrene står 

for. Forskellige kåringer ved fællessamling.  

Horne – morgensamling og fællesmorgenmad i klasserne.  

Alle sendes ud på løb, som 6.kl har arrangeret. Efterfølgende 

fællessamling med feriesangen.   

Personale arbejder i uge 26 med næste års planlægning. Overdragelse af 

klasser. 



Ønske om første skoledag med hensyn til morgenmad til byen både i SV 

og HO i 23/24 – lidt mere ensartethed.  

Skal på årshjulet fremadrettet. 

Pernille spørger Lars fra hallen, om han vil hejse flag til første skoledag 

 

Fra SFO pædagoger og skolepædagoger til pædagogkorps – Vi retænker 

støttefunktionerne i kommende skoleår.  

5. VK

TM 

Heartwork  O/D 18.00 – 

18.10 

Sammen om livet - Generationsmøder. Belinda Hornshøj har udviklet 

mange undervisningsmaterialer, som vi får adgang til. Workshop i uge 

26, hvor der arbejdes med det via prøvehandlinger. Der bliver etableret 

samarbejder med f.eks. Steensvang, Prices have og et seniorfællesskab.  

DZ: Elever fra begge skoler er med og prøver ting af, som de har lært i 

skolen – sammen med ældre mennesker. Autencitet og nærvær.  

6. Alle Arbejdsdag/åb

ent hus 

kommende 

skoleår  

22 /23  

Evt. dato medio 

september?? 

D 18.10 – 

18.20 

Vi tænker kun 1 x om året - Efterår eller forår?  

Forår, så matriklerne er klar til forårsarrangement i Svanninge og 

markedsdag i Horne.  

Vigtigt at udnytte tiden, så der er opgaver til alle.  

Åbent hus – Vi vil gerne planlægge noget lige inden efterårsferien. Giv 

personalet besked ved skoleårets start. Så de kan inddrage f.eks. 

håndværk og design eller andre fag.  

7. Alle Skemaer til 

gennemsyn 

Skoleår 22/23 O/D 18.20 – 

18.45 

I år har vi afskaffet fordybelsestorsdag. Erstattes med emneuge i uge 41. 

Skemaet kører som udgangspunkt over hele året.  

Håndværk og Design kører i nogle klasser med 4 timer på et halvt år, det 

samme gør sig gældende i nogle klasser for madkundskab.  

8. VK

TM 

Støtteforeninge

n for 

Brahesmindeb

ussen 

Hvordan går det med 

den? 

O/D 18.45 – 

18.50 

Pernille vil indkalde til generalforsamling efter sommerferien. Pernille 

vil gerne stille op som formand, vi håber, der vil komme flere og stille op 

til bestyrelsen.  

Udgifterne til bussen varierer altid år efter år, med hensyn til syn, 

reparationer osv.? 

Sponsoraftaler skal genopfriskes.  

Der efterlyses fotos – Lad os endelig lave lidt reklame for bussen, 

f.eks.ved forældremøder. 



9. Pern

ille 

Fondsmidler 

 

Søgning af fondsmidler 

til skolegård – 

Svanninge/Horne 

Nordeafonden - 

aulabesked 

D 18.50 – 

19.00 

Deadline i september 

Nedsættelse af gruppe. 

Personale bringes i spil vedr. ønsker.  

Husk at indhente priser – det skal med i en given ansøgning.  

Det kan hurtigt blive mudret, ved en stor ansøgning, der tilgodeser begge 

matrikler. 

Svanninge trænger til ny legeplads, så her kunne man søge Nordea.  

Man skal ikke konkurrere med sig selv. Så derfor kunne man søge dk 

skolemælk  fra afd. Horne.  

10. Alle Eventuelt   19.00 Sidsel får tilsendt en buket for sit engagement i bestyrelsesarbejdet.  

      Første møde i skoleåret 2022/2023 er den 16. august kl. 17-19.30 i Horne 

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 

 

Principper der skal bearbejdes/udføres: 

Kostpolitik 

Røgfri skole 

Fravær 

Trafik politik 

Lejrskole 


